

Sustainability Policy

OQ Exploration and Production SAOG (OQEP) is committed to meeting energy needs responsibly by minimizing environmental impacts, driving inclusive economic progress, and enhancing social wellbeing. We embed sustainability across our operations in alignment with the United Nations Sustainable Development Goals, Oman Vision 2040, the local laws & regulations and global sustainability frameworks. We are dedicated to operating transparently, ethically, and innovatively to create long-term value for all stakeholders. Accordingly, OQEP commits to:

- 1 Advance climate action and decarbonization by reducing GHG emissions, enhancing energy efficiency, and aligning with the national target of net-zero Scope 1 and 2 emissions by 2050.
- 2 Protect ecosystems and biodiversity by integrating nature considerations into operations and applying the mitigation hierarchy to manage biodiversity impacts, while supporting conservation and habitat restoration.
- 3 Optimize energy and resource use across the asset lifecycle by implementing sustainable technologies, improving energy performance through ISO 50001 standards, and strengthening water and waste management.
- 4 Ensure robust environmental management and compliance by applying risk-based approaches, digital monitoring, and preventive measures to manage emissions, hazardous materials, and other environmental risks.
- 5 Foster a safe and healthy work environment by implementing strong QHSSE practices, by promoting occupational health and safety culture and access to medical services for all employees and contractors.
- 6 Promote employee wellbeing and development by prioritizing financial, mental, and physical health, supporting professional growth, and fostering an inclusive and diverse workplace.
- 7 Support local economic development through procurement of Omani goods and services, empowering SMEs, skills development, and strategic corporate social investments.
- 8 Uphold ethical governance and accountability through zero tolerance for corruption and conflict of interest, with clear codes of conduct, whistleblowing channels, and continuous ethics training.
- 9 Upholding all relevant laws and regulations while fostering meaningful stakeholder engagement to drive responsible, transparent, and sustainable practices across our operations.
- 10 Embed sustainability into procurement practices by setting ESG expectations for suppliers, ensuring human rights protection, and promoting responsible sourcing aligned with national ICV objectives.
- 11 Leverage innovation and digitalization to improve operational efficiency, risk management, and performance across HSSE and sustainability domains.
- 12 Ensure transparency and continuous improvement through regular reporting aligned with global and national ESG frameworks, and by integrating stakeholder feedback into strategy and performance.

OQEP reaffirms its commitment to embedding sustainability across all business functions through strong leadership, clear accountability, and ongoing improvement.

Ashraf Al Mamari
OQEP Board of Directors - Chairman



Date:

سياسة الاستدامة

تلتزم شركة أوكيو للاستكشاف والإنتاج ش.م.ع. (OQEP) بتلبية احتياجات الطاقة بمسؤولية من خلال الحد من الأثر البيئي، ودفع عجلة التنمية الاقتصادية الشاملة، وتعزيز الرفاه الاجتماعي، حيث نحرص على ترسيخ الاستدامة في جميع عملياتنا، بما يتماشى مع أهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة، ورؤية عُمان 2040، والقوانين واللوائح المحلية والعالمية ذات الصلة. كما نلتزم بالشفافية، والنزاهة، والابتكار لتحقيق قيمة مستدامة طويلة الأمد لجميع أصحاب المصلحة.

وانطلاقاً من هذا الالتزام، تسعى أوكيو للاستكشاف والإنتاج إلى تحقيق ما يلي:

- 1 تعزيز العمل المناخي وإزالة الكربون من خلال خفض انبعاثات الغازات الدفيئة وتحسين كفاءة الطاقة بالتوافق مع الهدف الوطني إلى صافي انبعاثات صفري للنطاقين 1 و 2 بحلول عام 2050.
- 2 حماية النظم البيئية وصون التنوع البيولوجي من خلال دمج اعتبارات الطبيعة في العمليات، والتخفيف التدريجي لإدارة الأثر على التنوع البيولوجي، مع العمل على الحفاظ على البيئة.
- 3 تحسين استخدام الطاقة والموارد على مدار دورة حياة الأصول من خلال تطبيق تقنيات مستدامة، وتحسين أداء الطاقة وفقاً لمعايير ISO 50001، وتعزيز ممارسات إدارة المياه والنفايات.
- 4 ضمان إدارة بيئية فعّالة والامتثال للمعايير من خلال تطبيق مناهج قائمة على المخاطر والرصد الرقمي والتدابير الوقائية للتحكم في الانبعاثات، والمواد الخطرة، وغيرها من المخاطر البيئية.
- 5 تعزيز بيئة عمل آمنة وصحية من خلال تطبيق ممارسات حازمة في مجال الصحة والسلامة والبيئة، وضمان إتاحة الخدمات الطبية، وتعزيز ثقافة الصحة والسلامة المهنية.
- 6 تعزيز رفاهية الموظفين وتطويرهم من خلال إعطاء الأولوية للصحة المالية والعقلية والجسدية، ودعم النمو المهني، وترسيخ بيئة عمل شاملة ومتنوعة.
- 7 دعم التنمية الاقتصادية المحلية من خلال شراء السلع والخدمات الغمانية، وتمكين المؤسسات الصغيرة والمتوسطة، وتنمية المهارات، والاستثمار المجتمعي الإستراتيجي.
- 8 تعزيز الحوكمة الأخلاقية والمساءلة لترسيخ ثقافة النزاهة وعدم التهاون إطلاقاً مع الفساد وتضارب المصالح، واعتماد قواعد سلوك واضحة، وتوفير منصات للإبلاغ عن المخالفات، وتنفيذ برامج تدريب مستمرة في مجال النزاهة والحوكمة الأخلاقية.
- 9 الالتزام بجميع القوانين واللوائح ذات الصلة مع تعزيز الشراكة مع أصحاب المصلحة بشكل هادف لتعزيز الممارسات المسؤولة والشفافة والمستدامة في جميع عملياتنا.
- 10 دمج الاستدامة في ممارسات الشراء من خلال دمج مبادئ البيئة والمجتمع والحوكمة (ESG) ضمن سلسلة التوريد والموردين، بما يضمن حماية حقوق الإنسان، وتعزيز التوريد المسؤول بما يتماشى مع الأهداف الوطنية للقيمة المحلية المضافة (ICV).
- 11 الاستفادة من الابتكار والرقمنة لتحسين الكفاءة التشغيلية، وإدارة المخاطر، والأداء في مجالات الصحة والسلامة والبيئة والاستدامة.
- 12 ضمان الشفافية والتحسين المستمر من خلال التقارير الدورية المتوافقة مع أطر البيئة والمجتمع والحوكمة العالمية والوطنية، مع دمج آراء أصحاب المصلحة في تطوير الإستراتيجية وتحسين الأداء.

تؤكد شركة أوكيو للاستكشاف والإنتاج التزامها بدمج الاستدامة في جميع جوانب الأعمال من خلال قيادة فعالة، وفساءة واضحة، ومنهجية قائمة على التحسين المستمر.

أشرف المعمرى
رئيس مجلس الإدارة - أوكيو للاستكشاف والإنتاج